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Nr. Vraag 
1 Hebben caveats de missie belemmerd en op welke wijze was dit het 

geval? 
2 Welke caveats waren er precies en op welk verzoek zijn deze in de 

missie terechtgekomen? 
3 Is voorafgaand aan de Nederlandse missie in Kunduz geïnventari-

seerd en/of onderzocht aan welk soort politie de Afghaanse 
overheid behoefte had? Zo ja, is daarop de oorspronkelijke artikel 
100 brief gebaseerd? Zo nee, waarom niet? 

4 Is tijdens de missie in Kunduz duidelijk geworden aan welk soort 
politie de Afghaanse overheid behoefte had? Zo ja, is daarop 
geanticipeerd en hoe is dat gedaan? Zo nee, waarom niet? 

5 Is voorafgaand aan de Nederlandse missie in Kunduz geïnventari-
seerd en/of onderzocht welk soort politie er nodig is gezien de 
veiligheidssituatie in Afghanistan? Zo ja, is daarop de oorspronke-
lijke artikel 100 brief gebaseerd? Zo nee, waarom niet? 

6 Is tijdens de missie in Kunduz duidelijk geworden welk soort politie 
er nodig is, gezien de veiligheidssituatie in Afghanistan? Zo ja, is 
daarop geanticipeerd en hoe is dat gedaan? Zo nee, waarom niet? 

7 Is voorafgaand of tijdens de missie onderzocht welk soort politie op 
termijn wenselijk en haalbaar is binnen de Afghaanse context? Zo 
ja, is daarop de oorspronkelijke artikel 100 brief gebaseerd? Zo nee, 
waarom niet? 

8 Is tijdens de missie in Kunduz duidelijk geworden welk soort politie 
op termijn wenselijk en haalbaar is binnen de Afghaanse context? 
En zo ja, is daarop geanticipeerd en hoe is dat gedaan? En zo nee, 
waarom niet? 

9 Waarom heeft u er niet voor gekozen de eindevaluatie in te bedden 
in een breder internationaal kader? 

10 Wat waren de verschillende opvattingen over de opzet en het 
verwachte effect van de politietrainingsmissie binnen de Internatio-
nal Security Assistance Force (ISAF)-partners? Welke meningsver-
schillen waren /zijn er en tussen welke partners? Welke overeen-
komsten zijn er en tussen welke partners? Op welke wijze is de 
onderlinge coördinatie over de verwachtingen in opzet en effect 
tussen de ISAF partners gecoördineerd? 

11 Waarom zijn evaluaties van internationale organisaties en 
niet-gouvernementele organisaties (NGO’s) niet in de eindevaluatie 
opgenomen? 

12 Waarom gaat de eindevaluatie van de politietrainingsmissie niet in 
op een andere les, geleerd van de Uruzgan missie, namelijk dat 
door gebrek aan «coordinated effort» van internationale actoren en 
de Afghaanse overheid veel van de beoogde resultaten niet werden 
bereikt? 

13 Kunt u aangeven hoeveel militairen in 2013 het Afghaanse leger 
hebben verlaten? Hoeveel door de Nederlandse missie getrainde 
agenten hebben de dienst inmiddels verlaten? Klopt het dat in drie 
jaar tijd grofweg het hele leger vervangen moet worden vanwege 
hoge desertiecijfers? Zo nee, wat is dan de feitelijke situatie? 

14 Hoeveel agenten hebben in 2013 de politie verlaten? 
15 Hoe verklaart u het hoge percentage Afghanen dat het leger en de 

politie verlaat en welke gevaren brengt dit met zich mee? 
16 Uit hoeveel leden bestaat de Afghaanse politie en het leger op dit 

moment? Welke omvang van de veiligheidsdiensten wordt door de 
ISAF wenselijk geacht en klopt het dat de veiligheidsdiensten met 
een derde in omvang zal afnemen? Op welke termijn zal dit 
gebeuren? 
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Nr. Vraag 
17 Kunt u aangeven hoeveel van de kosten voor de Afghaanse politie 

en het leger (ANSF) op dit moment worden betaald door donorlan-
den? Is dit in de loop der jaren toe- of afgenomen en wat is de 
verwachting wanneer de Afghaanse regering in staat zal zijn de 
eigen veiligheidsdiensten te betalen? 

18 Hoeveel van de uitgaven van de Afghaanse staat komt voor 
rekening van donorlanden? Is dit in de loop der jaren toe- of 
afgenomen en wat is de verwachting wanneer de Afghaanse 
regering in staat zal zijn de eigen uitgaven te dekken? 

19 Kunt u toelichten hoe het agent-volgsysteem in de praktijk precies 
heeft gewerkt? Uit welke onderdelen bestond dit volgsysteem? 

20 Is één van de verschillende factoren waardoor de missie vervroegd 
is beëindigd het feit dat, zoals in het rapport staat, de taken van de 
Nederlandse missie en Duitse trainers gericht waren op het 
overdragen van verantwoordelijkheden aan de Afghanen en dat dit 
proces voorspoedig verliep? 

21 Ziet u een relatie tussen de ongekend hoge corruptie in Afghanistan 
en de vele honderden miljoenen euro’s aan donorgeld dat 
Afghanistan sinds 2001 is binnengekomen? Zo nee, waarom niet? 

22 Welk beeld heeft u van de omvang van de corruptie in Afghanistan 
en hoe verklaart u de bijzonder hoge corruptie? 

23 Welke activiteiten, gericht op mannen, zijn er ondernomen om de 
positie van de Afghaanse vrouwen te verbeteren? 

24 Wie zou er toe moeten zien op de naleving van de Elimination of 
Violance Against Women (EVAW)-wet? Wie moet er toezien op het 
verbeteren van de toegankelijkheid van het rechtssysteem voor 
vrouwen? 

25 Kunt u toelichten wat de consequenties zijn bij het vervallen van de 
A-status van de Afghanistan Independent Human Rights Commis-
sion (AIHRC) en de Afghaanse overheid niet in staat zal zijn te 
rapporteren over de werking en naleving van de EVAW-wet? 

26 In hoeverre hebben de presidentsverkiezingen invloed op de 
toetsing van de AIHRC en de naleving van de EVAW-wet? 

27 Kunt u aangaande het uiterst moeizame verzoeningsproces 
aangeven wat de knelpunten zijn tussen de verschillende partijen? 
Wat zijn de wensen van de Taliban in deze? Ziet u in de afgelopen 
jaren toenadering tussen de partijen of eerder verharding van de 
standpunten? 

28 Kunt u de rol van Pakistan met betrekking tot de strijd in Afgha-
nistan toelichten? Deelt u de opvatting van menig expert dat 
Pakistan dan wel de Pakistaanse veiligheidsdiensten opstandelin-
gen in Afghanistan steunen? 

29 Kunt u een inschatting geven in hoeverre de Afghaanse opstande-
lingen te verslaan zijn zo lang zij over de grens in Pakistan 
onderdak kunnen blijven vinden? 

30 Kunt u toelichten wat de gevolgen zijn van de aanstelling van de 
nieuwe commissarissen door president Karzai voor de onafhanke-
lijkheid van de mensenrechtencommissie? 

31 Kunt u toelichten hoe de Nederlandse mensenrechtenexpert zijn rol 
heeft vervuld als EU-mensenrechtenadviseur van de EU delegatie 
in Kaboel tot nu toe? 

32 Kunt u meer inzicht geven in hoe de EU-mensenrechtenadviseur 
zijn actieve aandacht heeft besteed aan godsdienstvrijheid en 
bescherming van religieuze minderheden? 

33 Kunt u toelichten hoe de inspanningen van de internationale 
partners zich verhouden tot de huidige resultaten op het gebeid van 
mensenrechten en vrouwenrechten? 

34 Waarom is er in eerdere evaluaties niet ingegaan op de rol van 
Pakistan voor de stabiliteit in Afghanistan? 
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Nr. Vraag 
35 Welke negatieve effecten zijn er op het gebied van fundamentele 

politieke en civiele rechten? 
36 Was vooraf niet te voorzien dat de effectiviteit van de inzet van de 

internationale gemeenschap is beperkt door de fragiliteit van de 
Afghaanse staat en hindernissen die voortkomen uit de Afghaanse 
context? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke rol heeft dat gespeeld 
in de totstandkoming van de inzet van Nederland in Kunduz? 

37 Kunt u aangeven hoeveel Afghaanse agenten en militairen in 2013, 
2012, 2011 en 2010 zijn omgekomen? 

38 Bleek uit de vooraf gemaakte contextanalyse dat het trainingspro-
gramma voldoende was voor het behalen van de beoogde 
resultaten? 

39 Is het mogelijk de (positieve) correlatie aan te wijzen tussen de 
politietrainingsmissie en de ontwikkeling van de rechtstaat? 

40 Op welke manier onderbouwen de uitkomsten van het Cooperation 
for Peace and Unity (CPAU)-onderzoek, die volgens de eindevalu-
atie omgeven zijn met mitsen en maren, de conclusie dat «Al met al 
een goede basis is gelegd om in de toekomst de justitiesector 
verder te versterken»? 

41 In hoeverre acht u de evaluatie van CPAU betrouwbaar, gezien het 
feit dat er methodische tekortkomingen zijn zoals het ontbreken van 
een controlegroep, onduidelijkheid over meetmethoden en 
onduidelijkheid over het profiel van respondenten? 

42 In hoeverre acht u de evaluatie van CPAU bruikbaar, gezien het feit 
dat de outcome en de impact niet zijn gemeten, maar enkel de 
output? 

43 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat er in de evaluatie 
geen plek is voor de context van nut en noodzaak van de 
opleidingen? 

44 Wat zijn de concrete zichtbare resultaten van de wens van de 
Kamer om de duur van de basisopleiding uit te breiden van zes 
naar acht weken? 

45 Kunt u verduidelijken wat betreffende het optreden van Afghaanse 
agenten het verschil is tussen offensieve en niet-offensieve 
doeleinden? 

46 In hoeverre wordt het rechtstaatprogramma in Kunduz voortgezet 
na 2014? 

47 Welke mogelijkheden zijn er om het rechtstaatprogramma in 
Kunduz na 2014 voort te zetten? 

48 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat er geen afspraken 
zijn gemaakt om buitenlandse donoren te laten bijdragen aan het 
rechtstaatprogramma in Kunduz na 2014? 

49 Hoe verhoudt het besluit om het rechtsstaatprogramma in Kunduz 
na 2014 niet te continueren zich tot het kabinetsbeleid om juist in 
fragiele staten actief te zijn, specifiek op het vlak van duurzame 
rechtsstaatopbouw? 

50 Waarom was u er niet eerder, voordat de missie begon, van op de 
hoogte dat bij aanvang van de missie de politie in Kunduz 
nagenoeg op sterkte was? 

51 Hoeveel cursisten hebben een opleiding gevolgd sinds de 
beëindiging van de politietrainingsmissie? 

52 Wat is de achterliggende visie of strategie op de Nederlandse 
activiteiten omtrent de opleiding van politievrouwen? Hoe is deze 
visie of strategie vertaald naar de praktijk? Welke activiteiten gericht 
op mannen zijn er ondernomen om de positie van de Afghaanse 
politievrouwen te verbeteren? 

53 Wat was/waren de reden(en) van de Afghaanse autoriteiten voor 
het afgezien van de bouw van het nationale trainingscentrum in 
Bamiyan? Wat waren de consequenties daarvan voor u? 
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54 In hoeverre vormde de grote rol van de informele systemen een 

belemmering voor u bij het uitvoeren van de formele systemen? 
55 Op basis van welke informatie is de (achteraf gebleken) onterechte 

aanname dat er nog veel rekruten moesten worden opgeleid 
gebaseerd? Van wie was die informatie afkomstig? 

56 Is er vooraf overleg geweest met de Duitse en Amerikaanse 
instructeurs ter plaatse over het aantal op te leiden agenten en het 
soort op te leiden agenten? Zo ja, wat was de uitkomst van dit 
overleg? Zo nee, waarom niet? 

57 Wie heeft de in totaal 118 medewerkers van Huqooqs training 
gegeven over het Afghaanse rechtssysteem? Waren dat de 
Nederlandse trainers met veel kennis over het Afghaanse 
rechtssysteem? 

58 Welke andere buitenlandse donoren zijn actief in het versterken van 
de informele rechtspraak in Afghanistan? 

59 Op welke wijze is er bij de missie aandacht gegeven aan de 
bewustwording en acceptatie van het rechtssysteem, rekening 
houdend met de invloed van de conservatieve elementen in de 
plattelandsgemeenschappen? Is daarbij ook rekening gehouden 
met de bemoeienis van verschillende groeperingen met de 
rechtsgang en op welke wijze? 

60 Zijn de kosten van rechtbanken ook daadwerkelijk gestegen of 
slechts in de perceptie van de bevolking? 

61 Welke oorzaken zijn er aan te wijzen voor het feit dat ondervraag-
den in 2013 de kosten van de diensten van de politie minder vaak 
als hoog kwalificeerden dan het jaar ervoor? Is er sprake van een 
feitelijke daling van de kosten of is dit een relatieve daling door 
bijvoorbeeld inkomstenstijging onder de ondervraagden? 

62 Kunt u per jaar in procenten aangeven bij welke ministeries de 
kosten voor de missie terecht zijn gekomen? 

63 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat in de periode 
2011–2013 in totaal 66,6 miljoen euro minder is uitgegeven dan 
begroot? 

64 Kunt u een overzicht geven, in tabelvorm, gerangschikt per jaar, 
waaraan het geld dat niet is uitgegeven ten behoeve van de 
politietrainingsmissie, wel is besteed? 

65 Wat is de definitie van «robuuste» Rules of Engagement? Hoe zien 
die eruit? 

66 Kunt u aangeven wat uw beeld is van de omvang en doelstellingen 
van de Amerikaanse Operation Enduring Freedom (OEF) in 
Afghanistan? Hoe verhield deze missie zich tot de Nederlandse 
missie en waaraan ontleent OEF haar mandaat en rechtsbasis? 

67 Wat is de concrete inzet van de verschillende Nederlandse 
adviseurs die bij de verschillende internationale instituties zijn 
gedetacheerd? Welke bijbehorende resultaten zijn hier geboekt? 

68 Wat is de concrete inzet van de Nederlandse Senior Civilian 
Representative (SCR) bij de NAVO? Oefent de SCR ook een 
aanzienlijke politieke invloed uit? Zo ja, met welk doel? Zo nee, 
waarom maakt u dan melding van het gegeven dat de SCR een 
aanzienlijke politieke invloed kan uitoefenen? 

69 Welke ontwikkeling is de afgelopen twee jaar in Afghanistan 
zichtbaar met betrekking tot de zogenaamde dreiging van binnen-
uit, waarbij Afghaanse politiemannen en militairen het vuur openen 
op westerse trainers en/of andere collega’s? 

70 Hoe beoordeelt u het gegeven dat Nederlandse trainers zich 
gedurende de missie extra moesten beschermen tegen geweld van 
de kant van Afghaanse rekruten? 

71 Hoe verklaart u dat vele Afghaanse politiemannen en militairen het 
vuur hebben geopend op westerse trainers en/of andere collega’s? 

5



Nr. Vraag 
72 Is er in het kader van de inlichtingenvergaring ook informatie-

uitwisseling geweest met andere landen? Zo ja, welke landen 
waren dat? Zo nee, waarom niet? 

73 Hoe vaak zijn de Nederlandse F-16’s in noodsituaties internationale 
partners te hulp geschoten? Hoe vaak zijn hierbij wapens ingezet? 

74 Hoe vaak zijn de Nederlandse F-16’s Nederlandse trainers te hulp 
geschoten? Hoe vaak zijn hierbij wapens ingezet? 

75 Tot hoe ver buiten Mazar-e-Sharif hebben de F-16’s opgetreden? 
76 Wanneer stopt de missie van de Nederlandse F-16’s in Afghanistan? 

Wordt er rekening mee gehouden dat Nederlandse F-16’s ook na 
2014 nog in Afghanistan aanwezig zullen zijn? 

77 Tot wat voor problemen leidde de caveat, dat de door Nederlands 
opgeleide agenten onder geen beding mochten worden ingezet 
voor offensieve doeleinden en dat daarvoor een tracking en tracing 
systeem werd opgezet om de agenten na hun opleiding te kunnen 
volgen, in de praktijk? 

78 Hoeveel agenten zijn wel gevolgd, nu uit het rapport blijkt dat het 
niet mogelijk was om alle opgeleide agenten te volgen? 

79 Hoeveel agenten zijn er minder getraind dan aanvankelijk werd 
geschat? 

80 Hoe verklaart u dat men niet vooraf in staat was een juiste 
inschatting te maken over de mogelijkheid getrainde agenten te 
volgen? Waarom werd niet vooraf geconcludeerd dat wensen uit de 
Kamer in de praktijk niet uitvoerbaar waren? Waar legt u de oorzaak 
van de verkeerde inschatting die is gemaakt? 

81 Kunt u een schatting geven van hoeveel politie er meer had kunnen 
worden opgeleid als er geen aanvullende wensen waren geweest 
van de Kamer? 

82 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat u zich uitspreekt 
over de politieke besluitvorming rondom deze missie zoals deze tot 
stand is gekomen in het debat met de Kamer? 

81 Was vooraf niet te voorzien dat de aanvullende wens van een 
meerderheid van de Kamer, dat door Nederland opgeleide agenten 
niet zouden worden ingezet voor offensieve operaties, in de praktijk 
niet goed uitvoerbaar was – te meer omdat vooraf duidelijk was dat 
de Afghaanse agenten de bestrijding van opposing militant forces 
wel degelijk als een politietaak zagen? Zo nee, waarom niet? 

83 Waren de negatieve effecten van de aanvullende wensen van een 
meerderheid van de Kamer vooraf niet voorzien? Zo nee, waarom 
niet? 

84 Was vooraf niet te voorzien dat de aanvullende wens van een 
meerderheid van de Kamer, dat door Nederland opgeleide agenten 
niet zouden worden ingezet voor offensieve operaties, een 
«onevenredige inspanning» van de Nederlandse militairen vereiste 
en «afleidde van de kerntaken»? Zo nee, waarom niet? 

85 In hoeverre heeft de aanvullende wens van een meerderheid van 
de Kamer, dat door Nederland opgeleide agenten niet zouden 
worden ingezet voor offensieve operaties, in de praktijk lokaal 
maatwerk in het kader van de politietraining belemmert? 

86 Was vooraf niet te voorzien dat de wens van een meerderheid van 
de Kamer, dat door Nederland opgeleide agenten onder geen 
beding mochten worden ingezet voor offensieve doeleinden en 
daarom onder een tracking en tracing systeem geplaatst moesten 
worden, tot problemen zou leiden in de praktijk? Zo nee, waarom 
niet? Zo ja, waarom is dan ingestemd met deze wens van een 
meerderheid van de Kamer? 

87 Kunt u toelichten hoe de wens van de Kamer afleidde van de 
kerntaken? 
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88 Welke lessen zijn geleerd van de ervaring in Kunduz die «onder-

streept dat landen terughoudend moeten zijn met het formuleren 
van nationale caveats» voor toekomstige artikel 100 brieven met 
betrekking tot deelname aan missies en de rol van de Kamer bij het 
formuleren van caveats? 

89 Hoe heeft u geanticipeerd op het vergroten van de kans op het 
beklijven van de behaalde resultaten in Kunduz op de lange 
termijn? Hoe is hierbij ingespeeld op de politieke en veiligheidsont-
wikkelingen in Afghanistan? 

91 Wat zijn de geleerde lessen van de Nederlandse bijdrage aan de 
politietrainingsmissie in Kunduz voor toekomstige missies? 

92 Welke lessen hebben deze missie opgeleverd over de invulling van 
deelname aan een missie? 

93 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat u zich uitspreekt 
over de politieke besluitvorming rondom deze missie zoals deze tot 
stand is gekomen in het debat met de Kamer? 

94 Klopt het dat is besloten te stoppen met de opleiding, omdat 
opgeleide onderofficieren niet noodzakelijk werden ingedeeld in 
Kunduz? 

95 Hoeveel onderofficieren hadden meer kunnen worden opgeleid, als 
geen eisen zouden zijn gesteld aan hun (geografische) inzet? 

98 Kunt u, aangaande de vraag of behaalde resultaten in Kunduz op de 
lange termijn beklijven, ingaan op de politieke en veiligheidsont-
wikkelingen in Afghanistan? Kunt u daarbij aangeven wat de 
omvang en macht van de Taliban en andere opstandelingengroe-
pen zijn en in hoeverre deze in de laatste jaren zijn toe- dan wel 
afgenomen? 

99 Is het trainingscurriculum, dat is geaccrediteerd door het 
Afghaanse Ministerie van Binnenlandse Zaken, ook landelijk 
uitgerold? 

100 In hoeverre beoordeelt u op dit moment de behaalde resultaten 
duurzaam? 

101 Welke ondersteuning van de internationale gemeenschap is nodig 
na de verkiezingen in april 2014 om verder te werken aan opbouw 
van een stabiel Afghanistan? 

103 Kunt u aangeven met hoeveel euro Nederland in de periode 
2015–2017 de opbouw van het Afghaanse leger en de politie 
ondersteunt? Kan uitgesloten worden dat dit bedrag in de toekomst 
toe zal nemen? 

104 Hoe worden de financiële middelen ingezet, die u inzet in de 
periode 2015–2017 voor de opbouw van het Afghaanse leger en de 
politie? 

105 Op welke manieren gaat u gedurende de komende vijf jaar de 
situatie in Kunduz monitoren?

 

7


